
Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete
Doboz, Kossuth tér 3. sz. Tel:/Fax: 268-765.

JEGYZŐKÖNYV

Készült Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete 2013. október hó 25-én
(pénteken) 8.05 órai kezdettel megtartott nyílt üléséről.

Az ülés helye: Községháza C épület tanácskozó terme

Jelen vannak: Simon István Tamás polgármester
Békési Mihály Tibor alpolgármester
Bondár Lajos képviselő
Hidvégi Julianna képviselő
Pujuné Deme Anita képviselő
Kelemen Balázs képviselő
Hrabovszkiné Dandé Szidónia jegyző

Tanácskozási joggal megjelent az ülésen:
Nagy Judit Dobozi Gondozási Központ vezetője
Zsigmond Károly, a Dobozi Általános Iskola igazgatója
Takácsné Molnár Ilona ESZI tagintézmény-vezető
Orodán Mária Gondozási Központ Bölcsőde szakmai vezetője
Szabó János Dobozi Polgárőr Egyesület elnöke
Vasvári Mihály szanazugi üdülőtulajdonos

Meghívottak: Doboz Nagyközség Önkormányzata Szervezeti és Működési Szabályzata szerint

Simon  István  Tamás  polgármester: Üdvözlöm  a  megjelenteket.  A  jelenléti  ív  alapján
megállapítom,  hogy  a  nyílt  Képviselő-testületi  ülés  határozatképes.  Bejelentem,  hogy  Nagy
Sándor képviselő, mezőgazdasági tanácsnok jelenleg a halaszthatatlan mezőgazdasági munkákat
irányítja,  ezért  nem tud  jelen  lenni  a  mai  ülésen.  A kiküldött  napirendi  pontokat  javaslom
elfogadásra,  kivéve  a  zárt  ülés  napirendi  pontjait,  az  ápolási  díj  iránti  kérelmek  elbírálása
ugyanis a Szociális és Gyermek Ügyek Bizottsága átruházott hatáskörébe tartozik. Zárt ülésen
javaslom  megtárgyalni  a  kiküldött  napirendi  javaslat  szerinti  további  napirendi  pontokat
Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény 46.§ (2) bekezdése, és az érintettek kérése
alapján.  A pénzintézetek  üzleti  titokra  hivatkozva  kérték,  hogy zárt  ülésen  tárgyalja  meg  a
Képviselő-testület  az  ajánlataikat,  ugyanígy kérte  a  Terra-Line,  hogy zárt  ülésen tárgyalja  a
Képviselő-testület  a  szerződéstervezetet,  ez  utóbbit  a  bejelentések  között  javaslom
megtárgyalni. 

Amennyiben nincs kérdés, más vélemény, javaslat, kérem, szavazzunk a napirendi javaslatról.

Hidvégi  Julianna  képviselő,  a  Pénzügyi  és  Ügyrendi  Bizottság  elnöke: A Bizottságunk
javaslata, hogy a Képviselő-testület vegye le napirendről a 10. napirendi pontot a jelenleg az
önkormányzat tulajdonában és a Gondozási Központ használatában álló, a Wenckheim család
által igényelt tükör ügyében való döntést, mert nem áll elegendő információ a birtokunkban.

Simon István Tamás polgármester: Van-e valakinek más javaslata?

Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.



Simon István Tamás polgármester: Amennyiben nincs akkor először a Pénzügyi és Ügyrendi
Bizottság módosító javaslatáról szavazzunk.

A Képviselő-testület  6  jelenlévő képviselőből  6  igen  szavazattal  –  ellenszavazat  nélkül  –  a
napirendi javaslat módosítását elfogadta.
A polgármester ezt  követően a Képviselő-testület  nyílt  és  zárt  ülésének napirendjére a
következő javaslatot tette: 
Nyílt ülés:
1.) Jelentés a lejárt határidejű határozatokról
     Előadó: Simon István Tamás polgármester

2.) Jelentés az önkormányzat 2013. évi III. negyedévi gazdálkodásának teljesítéséről
     Előadó: Simon István Tamás polgármester

3.) Doboz Nagyközség Önkormányzata 2014. évi költségvetési koncepciója
     Előadó: Simon István Tamás polgármester

4.) Az önkormányzat 2014. évi ellenőrzési terv jóváhagyása
     Előadó: Hrabovszkiné Dandé Szidónia jegyző

5.) Élelmezési szoftver beszerzése
     Előadó: Simon István Tamás polgármester

6.) Számítógép beszerzés
     Előadó: Simon István Tamás polgármester

7.) A Dobozi Petőfi szövetkezet kérelme
      Előadó: Simon István Tamás polgármester

8.)  Beszámoló  a  képviselő-testület  polgármesterre  átruházott  hatásköreiben  2012-ben hozott
döntésekről
     Előadó: Simon István Tamás polgármester

9.) A Dobozi Értéktár Bizottság Működési Szabályzatának jóváhagyása
     Előadó: Simon István Tamás polgármester

10.) Bejelentések

11.) Kérdések, interpellációk

Zárt ülés:
1.) Az önkormányzat számlavezetésére benyújtott ajánlatokban döntés
     Előadó: Simon István Tamás polgármester

2.) Köztemetés elbírálása
      Előadó: Simon István Tamás polgármester

3.) Bejelentések

4.) Kérdések, interpellációk

A Képviselő-testület  6  jelenlévő képviselőből  6  igen  szavazattal  –  ellenszavazat  nélkül  –  a
módosított napirendi javaslatot elfogadta.
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Az I. napirendi pont tárgyalása:

Az I. napirendi pont tárgya: Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.

A napirendi pont előadója: Simon István Tamás polgármester

Írásos jelentés mellékelve.

Simon István Tamás polgármester: Nem kívánom kiegészíteni. Kérdezem Hidvégi Julianna
elnök asszonyt a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság véleményéről.

Hidvégi  Julianna képviselő,  a  Pénzügyi  és  Ügyrendi  Bizottság elnöke: A bizottságunk a
lejárt határidejű határozatokról szóló jelentést az előterjesztés szerinti tartalommal egyhangúlag
elfogadta, és elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek.

Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

Simon  István  Tamás  polgármester:  Kérem  a  Képviselő-testületet,  hogy  szavazzunk  a
jelentésről az előterjesztés szerinti változatlan tartalommal.

A Képviselő-testület  6  jelenlévő képviselőből  6  igen szavazattal  –  ellenszavazat  nélkül  –  a
következő határozatot hozta:

185/2013.(X.25.) sz. képviselő-testületi határozat

Doboz  Nagyközség  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a  határozat
mellékletét  képező  lejárt  határidejű  határozatok  végrehajtásáról  szóló
jelentést elfogadja.

A II. napirendi pont tárgyalása:

A II. napirendi pont tárgya: Jelentés az önkormányzat 2013. évi III.  negyedévi gazdálkodásának
teljesítéséről

A napirendi pont előadója: Simon István Tamás polgármester 

Írásos előterjesztés mellékelve.

Simon  István  Tamás  polgármester:  Az  önkormányzat  az  idei  évben  is  több  beszerzést
valósított  meg, az önkormányzatiság fennállása óta nem volt olyan fejlesztés mezőgazdasági
irányban, mint jelenleg. Nagyon komoly eredménynek tartom, hogy egyetlen egy fillérbe sem
kerülve  sikerült  megvalósítani  a  82  LE traktor,  a  30  LE traktor,  a  vetőgép,  a  hidrot  kasza
beszerzését. Az önkormányzat maga műveli meg a tulajdonában lévő földjeit, van néhány állami
földrészlet,  amelyet  az  önkormányzat  művel,  és  újabb  állami  földek  kerülhetnek  az
önkormányzathoz használatra. Megadom a szót a bizottság véleményének ismertetésére Hidvégi
Julianna elnök asszonynak.

Hidvégi  Julianna képviselő,     a Pénzügyi  és  Ügyrendi  Bizottság elnöke: A bizottságunk a
jelentést megtárgyalta, egyhangúlag elfogadta és elfogadásra javasolta a Képviselő-testületnek.

Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

Simon István Tamás polgármester: Kiegészíteném még, hogy most van beszerzés alatt egy
öntözőberendezés is, így ezután jobb feltételek mellett fogunk tudni öntözni a földeken. Kérem
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a  Képviselő-testületet,  hogy  döntsünk  a  jelentés  elfogadásáról  az  előterjesztés  szerinti
változatlan tartalommal.

A Képviselő-testület  6 jelenlévő képviselőből  6 igen szavazattal – ellenszavazat  nélkül  –  a
következő határozatot hozta:

186/2013.(X.25.) sz. képviselő-testületi határozat

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete az önkormányzat és
intézményei  2013.  I-III.  negyedévi  gazdálkodásának  teljesítéséről  szóló
beszámolót elfogadja az előterjesztés és melléklete szerinti tartalommal.
A  Képviselő-testület  az  önkormányzat  összesen  2013.  I-III.  negyedévi
teljesítését 

633.813 E Ft bevétellel
580.870 E Ft kiadással

                                                  és   52.943 E Ft különbözettel fogadja el.

Határidő: értelem szerint
Felelős: Simon István Tamás polgármester

A III. napirendi pont tárgyalása:

A  III.  napirendi  pont  tárgya:  Doboz  Nagyközség  Önkormányzata  2014.  évi  költségvetési
koncepciója

A napirendi pont előadója: Simon István Tamás polgármester

Az írásos előterjesztés mellékelve.

Simon István Tamás polgármester: A koncepciót megalkotni mindig nehéz, mivel a törvényt
december végén szokták elfogadni. Egy dolgot szeretnék kiemelni a Képviselő-testület az előző
ciklusban is igyekezett a felsőoktatásban résztvevő tanulókat támogatni. A Bursánál felemeltük
az  egy  főre  jutó  jövedelemhatárt,  így  többen  részesülhetnek  támogatásban,  létrehozta  a
Képviselő-testület  a  Doboz Ifjú  Reménysége címet.  Javaslom,  hogy keressük meg azokat  a
költségvetési forrásokat, amellyel támogathatjuk azokat a Bursa támogatásban vagy rendszeres
gyermekvédelmi kedvezményben nem részesülő diákokat,  akik jól  tanulnak, vagy jelentősen
javítanak eredményükön. Megtárgyalta a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság is, megadom a szót a
bizottság véleményének ismertetésére.

Hidvégi  Julianna  képviselő,     a  Pénzügyi  és  Ügyrendi  Bizottság  elnöke: A bizottságunk
megtárgyalta a koncepció módosítását, egyhangúlag elfogadta és elfogadásra  javasolta.

Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

Simon István Tamás polgármester: Kérem a Képviselő-testületet, hogy döntsünk a 2014. évi
koncepció módosításáról az előterjesztés szerinti változatlan tartalommal.

A Képviselő-testület  6  jelenlévő képviselőből  6  igen szavazattal  –  ellenszavazat  nélkül  –  a
következő határozatot hozta: 

187/2013.(X.25.) sz. képviselő-testületi határozat

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete az 55/2013. (IV.25.)
KT  határozatával  elfogadott  2014.  évi  koncepcióját  módosítja,  Doboz
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Nagyközség Önkormányzata 2014. évi módosított költségvetési koncepciója
a határozat mellékletét képezi. 

Határidő: 2014. február 15.
Felelős:     Simon István Tamás polgármester

A IV. napirendi pont tárgyalása:

A IV. napirendi pont tárgya: Az önkormányzat 2014. évi ellenőrzési tervének jóváhagyása

A napirendi pont előadója: Hrabovsziné Dandé Szidónia jegyző

Az írásos előterjesztés mellékelve.

Hrabovszkiné  Dandé  Szidónia  jegyző: A normatíva  ellenőrzése  elengedhetetlen,  valamint
javaslom,  hogy  ami  a  2013-i  évnél  kapacitás  hiány  miatt  kimaradt  a  helyi  adóbevételek
ellenőrzése, azt 2014-ben végezze el a belső ellenőr.

Simon István Tamás polgármester: Amennyiben nincs kérdés, kérem a Pénzügyi és Ügyrendi
Bizottság elnökét, hogy ismertesse a bizottság véleményét. 

Hidvégi  Julianna  képviselő,     a  Pénzügyi  és  Ügyrendi  Bizottság  elnöke: A bizottságunk
megtárgyalta az előterjesztést,  és egyhangúlag elfogadta és elfogadásra javasolta a 2014. évi
ellenőrzési tervet.

Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

Simon  István  Tamás  polgármester:  Kérem  a  Képviselő-testületet,  hogy  szavazzunk  a
határozati javaslatról az előterjesztés szerinti változatlan tartalommal, értelem szerinti határidő
megjelölésével, és a felelős Hrabovszkiné Dandé Szidónia.

A Képviselő-testület  6  jelenlévő képviselőből  6  igen szavazattal  –  ellenszavazat  nélkül  -  a
következő határozatot hozta:

188/2013.(X.25.) sz. képviselő-testületi határozat

Doboz  Nagyközség  Önkormányzata  Képviselő-testülete  elfogadja  az
önkormányzat  és  intézményei  2014.  évre  vonatkozó  ellenőrzési  tervét  a
határozat  melléklete  szerint.  Az  ellenőrzési  tervet  a  szabályszerű  és
gazdaságos  működés,  valamint  a  bevételi  előirányzat  teljesítési
kötelezettsége alapozza meg.

Határidő: értelem szerint
Felelős: Hrabovszkiné Dandé Szidónia jegyző

Az V. napirendi pont tárgyalása:

Az V. napirendi pont tárgya: Élelmezési szoftver beszerzése
 
A napirendi pont előadója:  Simon István Tamás polgármester

Az írásos előterjesztés mellékelve.
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Simon István  Tamás  polgármester: Ezzel  a  döntéssel  egy  két  évtizedes  szoftvert  fogunk
kicserélni.

Simon István Tamás polgármester: Amennyiben nincs kérdés, kérem a Pénzügyi és Ügyrendi
Bizottság elnökét, hogy ismertesse a bizottság véleményét. 

Hidvégi  Julianna  képviselő,     a  Pénzügyi  és  Ügyrendi  Bizottság  elnöke: A bizottságunk
megtárgyalta az előterjesztést,  és egyhangúlag elfogadta és elfogadásra javasolta a határozati
javaslatot.

Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

Simon  István  Tamás  polgármester: Kérem  a  Képviselő-testületet,  hogy  szavazzunk  a
határozati javaslatról az előterjesztés szerinti változatlan tartalommal:  

A Képviselő-testület 6 jelenlévő képviselőből 6 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül elfogadta
az alábbi határozatot:

189/2013.(X.25.) sz. képviselő-testületi határozat

Doboz  Nagyközség  Önkormányzata  Képviselő-testülete  úgy dönt,  hogy a
fenntartásában lévő Napközis  Konyha működéséhez  szükséges  élelmezési
programot bérli 2013. november 1-től 2014. április 30-ig terjedő időszakra
0,42Ft+Áfa/adag  bérleti  díjért,  valamint  karbantartási  szerződést  köt
5.285Ft+Áfa/hó  díj  mellett  az  Info-Set  Kft-vel,  és  felhatalmazza  a
polgármestert  a  szerződés  aláírására,  valamint  a  szükséges  intézkedések
megtételére. A Képviselő-testület továbbá úgy dönt, hogy legkésőbb 2014.
április  30-ig  napirendre  veszi  az  élelmezési  program  bérletében,  illetve
megvásárlásában döntést.

Határidő: 2014. március 27.
Felelős: Simon István Tamás

A VI. napirendi pont tárgyalása:

A VI. napirendi pont tárgya: Számítógép beszerzés
 
A napirendi pont előadója: Simon István Tamás polgármester

Az írásos előterjesztés mellékelve.

Simon  István  Tamás  polgármester: Megadom  a  szót  a  Pénzügyi  és  Ügyrendi  Bizottság
véleményének ismertetésére elnök asszonynak.

Hidvégi Julianna, képviselő,     a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnöke: A bizottságunk az
előterjesztést megtárgyalta, és egyhangúlag továbbtárgyalásra javasolta a Képviselő-testületnek.

Simon  István  Tamás  polgármester: A Pénzügyi  és  Ügyrendi  Bizottság  továbbtárgyalásra
javasolta,  de  azóta  kiderült,  hogy  a  kontroll  ajánlat  sem  jobb,  így  javaslom,  hogy  ezt  a
pályázatot fogadjuk el.

Bondár Lajos képviselő: A 459 E Ft az az önerő?

Simon István Tamás polgármester: Igen, ez nem egy hagyományos pályázat.
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Bondár Lajos képviselő: Monitor nincs benne?

Simon István Tamás polgármester: Nincs benne, a meglévők kompatibilis monitorok. Ennél
magasabb összeget nem javaslok erre a kiadásra.

Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

Simon  István  Tamás  polgármester: Kérem  a  Képviselő-testületet,  hogy  szavazzunk  a
határozati javaslatról az előterjesztés szerinti változatlan tartalommal.

A Képviselő-testület 6 jelenlévő képviselőből 6 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül elfogadta
az alábbi határozatot:

190/2013.(X.25.) sz. képviselő-testületi határozat

Doboz  Nagyközség  Képviselő-testülete  felkéri  a  polgármestert,  hogy
nyújtson  be  pályázatot  az  Országos  Informatikai  Programirodához
kedvezményes  számítógép-beszerzésre  8  gépre  vonatkozóan.  A
Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szerződés aláírására, és a
szükséges intézkedések megtételére, biztosítja továbbá a beszerzés önerejét
459.000,- forintot az önkormányzat költségvetésében meghatározott dologi
kiadások (kis értékű tárgyi eszköz beszerzés) előirányzatának terhére. 
Határidő: értelem szerint.
Felelős: Simon István Tamás

A VII. napirendi pont tárgyalása: 

A VII. napirendi pont tárgya: A Dobozi Petőfi Szövetkezet kérelme

A napirendi pont előadója: Simon István Tamás polgármester

Az írásos előterjesztés mellékelve.

Simon  István  Tamás  polgármester:  Megadom  a  szót  a  Pénzügyi  és  Ügyrendi  Bizottság
elnökének a bizottsági vélemény ismertetésére. 

Hidvégi Julianna, képviselő,     a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnöke: A bizottságunk az
előterjesztést  megtárgyalta,  egyhangúlag  elfogadta,  és  elfogadásra  javasolta  a
Képviselő-testületnek a határozati javaslatot.

Simon István Tamás polgármester: Járuljunk hozzá, hogy a felek meg tudjanak egyezni.

Bondár Lajos képviselő: Ki fog meggyőződni arról, hogy műszakilag megfelelő a kiépítés?
Pontos kiviteli tervnek megfelelően végezze el. Nincs módosító javaslatom.

Simon István Tamás polgármester: Van-e valakinek ez alapján módosító javaslata?

Kérdés, vélemény más javaslat nem volt.

Simon István Tamás polgármester: Kérem, szavazzunk a határozati javaslatról az előterjesztés
szerinti változatlan tartalommal kiegészítve az alábbi szövegrésszel: „saját költségén”..
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A Képviselő-testület 6 jelenlévő képviselőből 6 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül elfogadta
az alábbi határozatot.

191/2013.(X.25.) sz. képviselő-testületi határozat

Doboz  Nagyközség  Önkormányzata  Képviselő-testülete  hozzájárul  ahhoz,
hogy  a  tulajdonában  lévő  dobozi  093  hrsz-ú  ingatlanon  a  mellékelt
térképvázlaton  megjelölt  szakaszon  a  Dobozi  Petőfi  Szövetkezet  saját
költségén bejárót készítsen a dobozi 0113/1 hrsz-ú ingatlan megközelítése
érdekében  a  hatályos  műszaki  előírásoknak  megfelelően  a
csapadékvíz-elvezetés további biztosítását szolgáló áteresz kiépítésével.

Határidő: 2013. november 15.
Felelős: Simon István Tamás polgármester

A VIII. napirendi pont tárgyalása:

A VIII.  napirendi  pont  tárgya: Beszámoló  a  képviselő-testület  polgármesterre  átruházott
hatásköreiben 2012-ben hozott döntésekről

A napirendi pont előadója: Simon István Tamás polgármester

Az előterjesztés mellékelve.

Simon István Tamás polgármester: Nem kívánom kiegészíteni a leírtakat. Megadom a szót a
bizottsági  vélemények  ismertetésére,  először  a  Szociális  és  Gyermek  Ügyek  Bizottságának
Kelemen Balázs elnök úrnak.

Kelemen Balázs, képviselő, a Szociális és Gyermek Ügyek Bizottság elnöke: A Bizottság
megtárgyalta  a  beszámolót,  elfogadta,  és  egyhangúlag  elfogadásra  javasolta  a
Képviselő-testületnek.

Simon István Tamás polgármester: Megadom a szót Hidvégi Julianna elnök asszonynak.

Hidvégi Julianna, képviselő,     a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság  elnöke: A bizottságunk a
beszámolót   megtárgyalta,  és  egyhangúlag  elfogadta,  és  elfogadásra  javasolta  a
Képviselő-testületnek.

Simon István Tamás polgármester: Kinek van kérdése, javaslata?

Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

Simon  István  Tamás  polgármester: Kérem,  szavazzunk  a  beszámoló  elfogadásáról  az
előterjesztés szerinti változatlan tartalommal. 

A Képviselő-testület 6 jelenlévő képviselőből 6 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül elfogadta
az alábbi határozatot:

192/2013.(X.25.) sz. képviselő-testületi határozat

Doboz  Nagyközség  Önkormányzata  Képviselő-testülete  elfogadja  a
polgármesternek a képviselő-testület által átruházott hatásköreiben 2012-ben
hozott döntéseiről szóló, a határozat mellékletét képező beszámolóját.
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Határidő: értelem szerint
Felelős: Simon István Tamás polgármester

A IX. napirendi pont tárgyalása:

A IX. napirendi pont tárgya: A Dobozi Értéktár Bizottság Működési Szabályzatának jóváhagyása

A napirendi pont előadója: Simon István Tamás polgármester

Az írásos anyag mellékelve.

Simon István Tamás polgármester: Nem kívánom kiegészíteni a leírtakat. Megadom a szót a
Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnökének a bizottság véleményének az ismertetésére.

Hidvégi  Julianna,  képviselő,     a  Pénzügyi  és  Ügyrendi  Bizottság  elnöke: A bizottságunk
megtárgyalta  és  egyhangúlag  elfogadta  és  elfogadásra  javasolta  a  határozati  javaslatot  a
Képviselő-testületnek. 

Simon  István  Tamás  polgármester:  Nincs  akadálya,  hogy  a  Bizottság  a  jövő  hónapban
elkezdje működését. A megyében néhány település elkezdte működését, és hozott is döntéseket.

Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

Simon  István  Tamás  polgármester: Kérem  a  Képviselő-testületet,  hogy  szavazzunk  a
határozati javaslatról az előterjesztés szerinti tartalommal.

A Képviselő-testület  6  jelenlévő képviselőből  6  igen  szavazattal  –  ellenszavazat  nélkül  –  a
következő határozatot hozta:

193/2013.(X.25.) sz. képviselő-testületi határozat

Doboz Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete a Dobozi  Értéktár
Bizottság határozat mellékletét képező Működési Szabályzatát jóváhagyja.

Határidő: értelem szerint
Felelős: Simon István Tamás polgármester
              

X. Bejelentés 

1. Kulturális Közfoglalkoztatási Programban döntés

Simon István Tamás polgármester: A Képviselő-testület 2013. szeptember 30-i ülésén 3 főre
vonatkozóan vállalta, hogy a Program keretében a foglalkoztatást biztosítja. Megadom a szót
Hidvégi Julianna képviselő asszonynak.

Hidvégi  Julianna,  képviselő,     a  Pénzügyi  és  Ügyrendi  Bizottság  elnöke:  A  Nemzeti
Művelődési  Intézet  további  személyek  alkalmazását  teszi  lehetővé  Dobozon  a  Kulturális
Közfoglalkoztatási  Program  keretében.  December  1-től  indulna  a  Program.  A Pénzügyi  és
Ügyrendi Bizottság megtárgyalta és az alábbi határozati javaslat elfogadását javasolja: „Doboz
Nagyközség  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a  Kulturális  Közfoglalkoztatási  Program
keretében a Nemzeti Művelődési Intézettel együttműködve az általa engedélyezett  létszámra,

9



összesen  legfeljebb  10  főre  vonatkozóan  vállalja  a  munkavégzéséhez  szükséges  feltételek
biztosítását.  Ennek megfelelően  a  Képviselő-testület  a  175/2013.  (IX.30.)  sz.  határozatának
második mondatában meghatározott létszámot módosítja a fentiek szerint.”

Simon István Tamás polgármester: Van-e valakinek kérdése, véleménye?

Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

Simon István Tamás polgármester:  Amennyiben nincs, kérem a Képviselő-testületet,  hogy
döntsünk a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság által javasolt határozati javaslatról.  

A Képviselő-testület  6  jelenlévő képviselőből  6  igen szavazattal  –  ellenszavazat  nélkül  –  a
következő határozatot hozta:

194/2013.(X.25.) sz. képviselő-testületi határozat 

Doboz  Nagyközség  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a  Kulturális
Közfoglalkoztatási  Program  keretében  a  Nemzeti  Művelődési  Intézettel
együttműködve  az  általa  engedélyezett  létszámra,  összesen  legfeljebb  10
főre  vonatkozóan  vállalja  a  munkavégzéséhez  szükséges  feltételek
biztosítását. Ennek megfelelően a Képviselő-testület a 175/2013. (IX.30.) sz.
határozatának  második  mondatában  meghatározott  létszámot  módosítja  a
fentiek szerint.

Határidő: értelem szerint
Felelős: Simon István Tamás polgármester

2. Az önkormányzat növénytermesztésével kapcsolatos többletkiadás megtárgyalása

Simon  István  Tamás  polgármester:  Eredetileg  a  kukorica  betakarításánál  kézi  szedést
terveztünk,  és  ezért  nem  számoltunk  a  gépi  aratás,  és  a  szárítás  költségével.  Az  időjárás
viszontagsága miatt  a kukorica magas víztartalma miatt  a gépi  betakarítás az indokolt,  és a
szárítás.  Ez többletköltséget  jelent  az önkormányzatnak.  Kérem a Képviselő-testületet,  hogy
járuljon  hozzá  a  gépi  betakarításhoz  és  a  szárításhoz,  és  ennek  a  költségét  biztosítsa  az
önkormányzat költségvetésében. Megtárgyalta a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság, kérem elnök
asszonyt ismertesse a Bizottság véleményét.

Hidvégi  Julianna,  képviselő,     a  Pénzügyi  és  Ügyrendi  Bizottság  elnöke: A bizottságunk
megtárgyalta és egyhangúlag az alábbi határozatot hozta: „A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság
javasolja  Doboz  Nagyközség  Önkormányzata  Képviselő-testületének,  hogy  vállalja  az
önkormányzat  tulajdonában lévő 19  ha  földterületen  megtermelt  kukorica  gépi  betakarítását
legfeljebb  a  piaci  áron,  és  gondoskodjon  a  learatott  termés  szállításáról,  szárításáról  és
tárolásáról az önkormányzat költségvetésének egyéb dologi kiadási előirányzata terhére.”  

Simon István Tamás polgármester: Van-e valakinek kérdése, véleménye?

Kérdés, vélemény, más javaslat nem volt.

Simon  István  Tamás  polgármester:  Amennyiben  nincs,  kérem,  szavazzunk  az  alábbi
határozati  javaslatról:  „Doboz  Nagyközség  Önkormányzata  Képviselő-testülete  felkéri  a
polgármestert,  hogy  az  önkormányzat   19  ha  földterületén  termett  kukoricára  vonatkozóan
annak magas nedvességtartalma miatt a kézi szedés helyett gépi aratást rendeljen meg legfeljebb
a  piaci  áron  és  gondoskodjon  a  learatott  termés  szállításáról,  szárításáról  és  tárolásáról  az
önkormányzat költségvetésének egyéb dologi kiadási előirányzata terhére.”
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A Képviselő-testület  6  jelenlévő képviselőből  6  igen szavazattal  –  ellenszavazat  nélkül  –  a
következő határozatot hozta:

195/2013.(X.25.) sz. képviselő-testületi határozat 

Doboz  Nagyközség  Önkormányzata  Képviselő-testülete  felkéri  a
polgármestert, hogy az önkormányzat  19 ha földterületén termett kukoricára
vonatkozóan annak magas nedvességtartalma miatt a kézi szedés helyett gépi
aratást  rendeljen meg legfeljebb a piaci  áron és  gondoskodjon a learatott
termés  szállításáról,  szárításáról  és  tárolásáról  az  önkormányzat
költségvetésének egyéb dologi kiadási előirányzata terhére.

Határidő: értelem szerint
Felelős: Simon István Tamás polgármester

XI. Kérdés, interpelláció 
Simon István Tamás polgármester: Van-e valakinek kérdése, interpellációja?

Vasvári Mihály szanazugi üdülőtulajdonos: Én, mint szanazugi polgár nem tudok egyet érteni
a  jelenlegi  helyzettel.  Több  telefon  érkezett  hozzám  és  felkértek,  hogy  elmondjam  a
véleményüket.  Van  egy  ingatlanom,  amely  évente  60  E  Ft-ba  kerül,  nem  tudom,  hogy  az
ellenértékét  megkapom-e,  amit  befizetek,  4  ezer  forintot  kellett  befizetnem 2 m3 vízért.  Ha
bemegyek a kisboltba kifizetem a kenyér árát, akkor megkapom a kenyeret. Én elvárom, hogy
ugyanannyit tegyenek, mint amennyit befizetek. Ha a szanazugiak által befizetett szemétdíjat,
illetve  helyi  adót  összeadom,  akkor  15  millió  forint  jön  ki,  tudom,  hogy  a  közvilágítás,
szúnyogirtás, kullancsirtás is költségbe kerül. 
2006. október 30-án átvette a Község az elkészített gázvezetéket és jeleztem, hogy összetörték a
kerítést, az a mai napig nincs megcsináltatva. 2012. augusztus 26-án volt egy csőtörés, még
mindig hiányzik ½ m3 föld, a két betonoszlop is ki lett helyezve, hogy ne menjenek bele, de
azóta sem lett  visszarakva.  Önök kiküldték ezeket a szemétszámlákat,  én nem tudok irattárt
vezetni,  nem is  áll  módomban  kifizetni  a  2010-es  állítólagos  kötelezettségemet,  amíg  nem
hozzák helyre a dolgokat.
6 darab műkőpadot és 3 darab műkőasztalt csinált Kárnyáczki István, abból már sok nincs meg.
Augusztus 20-án mindig volt ott ünnepség.
A szemétügyre a javaslatom, én nem tettem ki szemetet, de fizetek, mint a katonatiszt. Aki most
elviszi  a  szemetet,  javaslom,  hogy  az  elvitt  szemét  arányában  fizessük  ki.  Kérem,
szíveskedjenek engem tájékoztatni, és én tájékoztatom a többieket, és a jegyzőkönyvet is én alá
szeretném írni.

Simon István Tamás polgármester: Köszönöm, hogy eljött és tudom, hogy Ön nagyon sokat
tett a településért. Mi is sajnáljuk, hogy az üdülőhelyi bizottság nem aktív, mi mindig szívesen
mentünk, de mostanában nem hívtak, most egy olyan generációváltás van ott, melytől kevésbé
hatékony  a  bizottság.  A  hulladékgyűjtéssel  kapcsolatban  átadom  a  szót  Bondár  Lajos
képviselőnek az önkormányzati tulajdonú Békés Manifest Kft. igazgatójának, hogy válaszoljon
a Vasvári úr által felvetett problémákra. De előtte szeretném elmondani, hogy mindenki fizet
közterhet,  és  a  lakóhelyén  mindenki  több  közterhet  fizet,  mint  üdülőhelyen.  Például  a
közvilágítást akkor is fizetni kell, amikor nincsenek ott. Tessék elfogadni ténynek, hogy nem
ugyanaz egy településüzemeltetés,  mint  egy kiskereskedelem. a szanazugi  bevételeket  minél
transzparensebb módon szeretnénk kimutatni.  Én itt  nem boltos,  és nem tüzépes  vagyok.  A
község lehetőleg pályázik, de sok esetben saját erőből hajt végre fejlesztéseket. A 2010-ben be
nem  fizetett  szemétdíjat  már  az  önkormányzat  megfizette,  aki  azt  nem  fizette  meg  az  a
közösségének nem fizette meg.
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Az önkormányzat traktora szedi a szemetet, hogy ne törje össze a nagy hulladékgyűjtő autó az
utat, de a többi körülményt nem tudjuk befolyásolni, és a jogszabályi környezetnek megfelelve a
szemétdíjak megállapítására vonatkozóan ez az általános megoldás. Kérdezem Bondár Lajos
képviselő  urat,  hogy  van-e  az  országban  olyan  település,  ahol  működik  a  Vasvári  úr  által
elmondott megoldás?

Bondár Lajos képviselő: Nehéz igazságos rendszert kialakítani. A törvények szabályozzák a
rendszer  működését.  Két  szolgáltatás  a  kéményseprői  és  a  hulladékszállítási  szolgáltatás,  az
amit kötelezően igénybe kell venni, ez utóbbit közegészségügyi szempontból. Az önkormányzat
törekedett arra, hogy a díjak minél alacsonyabbak legyenek. Mondta Ön is, hogy 4 ezer forintot
fizetett 2 m3 vízért, itt jönnek be a fajlagos költségek. Az előző évben elszállított hulladék és az
ürítések  száma alapján  számolják  ki  a  szemétdíjat.  Mérlegelés  esetén  az  egyik  legnagyobb
probléma, hogy a mérlegelés időpontjában nincs jelen az ügyfél, nem kezelhető, életszerűtlen.
Globálisan  elosztva  lehet  a  költségeket  megosztani,  jelenleg  a  hulladékokról  szóló  törvény
határozza meg a díjakat, a jövőben kormányrendeletben fogják szabályozni. Az önkormányzat
díjmegállapító hatásköre megszűnt. Az országban nincs olyan település, ahol működik az Ön
által  javasolt  rendszer.  Megpróbálunk a  legkezelhetőbb és  a  legigazságosabb módon eljárni
ennek ellenére.  Áprilistól októberig hetente egy alkalommal kötelező az önkormányzatnak ezt
megszervezni, ha másként tesz az önkormányzat nem törvényesen jár el.

Vasvári Mihály szanazugi üdülőtulajdonos: Nem is akarok én ott lenni az ürítésnél, a dolgot,
a  jogszabályt,  minél  életszerűbbé  tenni  kérem,  mert  ellenkező  esetben  nem  lesz  jó.  Azon
dolgozom, hogy tegyék minél életszerűbbé, hogy mi is meg tudjunk nyugodni. Nálam vannak
az imahely cserepei most is, a tört cserepet kicserélni, a darazsakat kiírtani. Ha az ember lelke
fel van kavarva, ott megnyugszik, ha egy szanazugi meghal gyertyát gyújtanak, és mindig van
friss virág. Szíveskedjenek rendbe rakni, a harang sem szól. Köszönöm, hogy meghallgattak,
köszönöm Önnek is,  hogy próbál  igazságosabb rendszert  kialakítani.  Annak idején Szatmári
Jénos  hívta  össze  a  csapatot,  maga  a  polgármester  hívta  össze,  hogy  legyen  üdülőhelyi
bizottság, és én elvállaltam a vezetését. Az önkormányzati törvényt nézve részönkormányzatot
kellene alakítani.

Hrabovszkiné  Dandé  Szidónia  jegyző: A  részönkormányzat  kialakításához  szükséges
feltételek nem állnak fenn, ugyanis az állandó lakosság egynegyedét nem teszi ki a szanazugi
állandó lakosok száma.

Vasvári Mihály szanazugi üdülőtulajdonos: Alkossuk meg magunk a szabályokat, mert akkor
cselekszünk helyesen,  ez a helyiek és a szanazugiak együttműködésének a dolga,  fenn nem
tudják milyen szabályok jók itt nekünk. Ma is azt vallom, hogy a csend, a biztonság fontos. Oda
ingyen jön ki mindenki. Legyen sorompó szanazugban, akinek nincs ott semmije az fizessen, ha
a  sorompón átmegy,  500 forintot.  Ott  olyan tumultus  van,  hogy nem tud bejönni  a  mentő,
tűzoltó,  az  én  nyugalmam érdekében  kérem ezt.  A községnek van  lehetősége  arra,  hogy  a
rendőrséget utasítsa, hogy ott a rossz helyen parkolókat büntesse. Köszönöm

Hrabovszkiné Dandé Szidónia jegyző:  Szeretném tájékoztatni arról, hogy az önkormányzati
törvény értelmében a jegyzőkönyvet a polgármester és jegyző írja alá, 15 napom van arra, hogy
a jegyzőkönyvet elkészítsem. A jegyzőkönyvet fel szoktuk rakni a község honlapjára az bárki
számára elérhető.

Vasvári  Mihály  szanazugi  üdülőtulajdonos:  Én  nem  tudom  elérni  a  honlapot,  kérem
postázzanak ki számomra egy példányt.

Simon István Tamás polgármester: Van-e valakinek további kérdése, interpellációja?

További kérdés, interpelláció nem volt.
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Mivel több tárgy, kérdés, interpelláció nem volt a polgármester megköszönte a hozzászólásokat,
javaslatokat és a nyílt ülést 9,50 órakor bezárta. 

k.m.f.t.

Hrabovszkiné Dandé Szidónia Simon István Tamás
jegyző polgármester
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